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Protokół Nr LXXXIII.2O23 
z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 27 września 2023 r. godz. 10:30

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 10— a zakończone o godzinie 11—. W sesji wzięło 
udział 15 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. Listy obecności radnych oraz 
osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu.
Obradom przewodniczyła pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu w Opatowie, która 
powitała wszystkich obecnych.
Podczas rozpoczęcia obrad nieobecny pan radny Wacław Rodek.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2023- 2026,

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok,
c) w sprawie zasad udzielania dotacji celowej, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji spółkom 

wodnym działającym na terenie powiatu opatowskiego i sposobu jej rozliczania,
d) w sprawie przekazania wniosku w przedmiocie działalności Szpitala im. Św. Leona Sp. z o.o. 

z siedzibą w Opatowie według właściwości,
e) w sprawie przekazania skargi na działalność Zespołu Szkół w Ożarowie im. Marii Skłodowskiej- 

Curie według właściwości,
f) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Powiat Opatowski nieruchomości 

położonej we Włostowie.
7. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez radnych Rady Powiatu w Opatowie za rok 2022.
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
9. Zakończenie obrad LXXXIII sesji Rady Powiatu.

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka wypowiedziała formułę „otwieram obrady sesji rady powiatu".
Następnie poprosiła o zalogowanie się do systemu do głosowania elektronicznego.
Obecni radni w liczbie 14 zalogowali się do systemu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że obrady są 
prawomocne.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka zapytała, czy są uwagi do protokołu z ostatniej sesji Rady 
Powiatu w Opatowie.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
protokół z poprzedniego posiedzenia.

Protokół Nr LXXXIII.2O23 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 27 września 2023 r. Str.l



OR-II.0002.83.2023

W głosowaniu jawnym protokół Nr LXXXII został przyjęty jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (14) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Adam Rozszczypała, Tomasz 
Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.
Pani Przewodnicząca odczytała projekt porządku obrad, a następnie powiedziała, że jeśli nie zobaczy 
zgłoszeń, przystąpi do poddania pod głosowanie odczytanej treści.

Podczas odczytywania zaproponowanego porządku obrad na salę wszedł pan radny Wacław Rodek 
(godz. 10:35). Od tej pory dalsze obrady toczyły się w 15 - osobowym składzie radnych powiatu.

Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała treść porządku obrad pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który przedstawił okresową informację o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami 
stanowiącą załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

O głos poprosił pan Kazimierz Żółtek, radny, członek Zarządu Powiatu w Opatowie, który uzupełnił 
wypowiedź pana Starosty o informację dotyczącą jego uczestnictwa w konferencji nt. kolejnej edycji 
Regionalnego Programu Stypendialnego Województwa Świętokrzyskiego. Pan K. Żółtek wskazał, iż była 
to konferencja dla trzech województw. Odbyła się w Zespole Szkół nr 2 w Opatowie. Uczestniczyli 
w niej dyrektorzy szkół podstawowych oraz ponadpodstawowych. Dodał, że stypendiami objęte będą 
również szkoły zawodowe. Przyznane będzie 640 stypendiów w trzech grupach. Licea 
ogólnokształcące, szkoły zawodowe i szkoły podstawowe. Wszystkie informacje znajdują się na stronie 
internetowej www.stypendia.swietokrzyskie.pro. Kończąc wypowiedź poinformował, iż kwota to
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3800,00 złotych wypłacana w jednej transzy na początku roku szkolnego, a rozliczenie tej kwoty musi 
nastąpić w projekcie do końca czerwca.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do pana Starosty w realizowanym punkcie.

Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie.

O zabranie głosu poprosiła pani radna Aneta Bławat, która powiedziała, że podczas dzisiejszej sesji 
miała odbyć się dyskusja w temacie nawiązywania umów przez jednostki podległe powiatowi 
(w związku z dyskusją jaka wybrzmiała podczas ostatniej sesji i wypowiedzi pana radnego 
B. Włodarczyka oraz jej prośbą by to przełożyć na kolejną sesję, na co wyrażona została aprobata przez 
wszystkich radnych). W związku z powyższym, że w dniu dzisiejszym pan radny B. Włodarczyk jest 
nieobecny, a żeby umożliwić mu wzięcie udziału w tej dyskusji prosi o ponowne przełożenie dyskusji. 
Nadmieniła, iż w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej pan Starosta przestawił 
dokumenty, o które prosiła komisja. Wskazała, że komisja wstępnie zapoznała się ze złożoną 
dokumentacją, ale musi ją jeszcze przeanalizować biorąc pod uwagę wystąpienia pokontrolne jakie 
wystosowała w związku z przeprowadzona kontrolą w Zespole Szkół w Ożarowie. Ponadto pani radna 
A. Bławat poinformowała, że w dniu 19 września br. podczas posiedzenia Komisja Rewizyjna 
zatwierdziła protokół z kontroli w Zespole Szkół Nr 2 w Opatowie wskazując, iż do dnia dzisiejszego 
pani dyrektor ma czas na zgłaszanie ewentualnych uwag, dlatego od dnia jutrzejszego komisja będzie 
mogła zacząć prace nad wystosowaniem zaleceń pokontrolnych. Dlatego też poprosiła radnych 
o przełożenie dyskusji w tych tematach na kolejną sesję.

O głos poprosił również pan radny Wojciech Majcher, który podziękował za odmalowanie przejścia dla 
pieszych w m. Gliniany.

O głos poprosiła także pani radna Barbara Kasińska, która powiedziała, że po wysłuchaniu informacji 
podanej przez pana radnego Kazimierza Żółtka zgłasza wniosek o przeanalizowanie możliwości 
zatrudnienia lub przeniesienia dodatkowej osoby do Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 
Uzasadniła, iż wydział ten obsługuje dość liczną grupę placówek, ponadto teraz projekt związany ze 
stypendiami.

O głos poprosiła także pani radna Aneta Bławat, która poparła wniosek radnej B. Kasińskiej mówiąc, iż 
nawet ostatnie kontrole Komisji Rewizyjnej, podczas których zwracała się niejednokrotnie do wydziału 
oświaty o informacje również uwidoczniły, że pracownik i kierownik mają za dużo obowiązków. Często 
nie mogli wywiązać się na czas z próśb komisji. Dlatego też prosi m.in. dla dobra jednostek 
oświatowych, aby zatrudnić lub przenieść dodatkową osobę do Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu 
i Turystyki.

Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad.
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Ad. 6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2023 - 2026.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że projekty uchwał były przedmiotem 
obrad wszystkich komisji, kierownicy są do dyspozycji Państwa radnych w przypadku 
ewentualnych zapytań, potrzeby dodatkowych wyjaśnień. Nadmieniła, że jeśli nie będzie 
zgłoszeń wówczas przejdzie do głosowań nad poszczególnymi projektami uchwał.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na 
lata 2023 - 2026 pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXI11.69.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz 
Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXIII.70.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz 
Żółtek
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie zasad udzielania dotacji celowej, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 
spółkom wodnym działającym na terenie powiatu opatowskiego i sposobu jej rozliczania.
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zasad udzielania dotacji celowej, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 
spółkom wodnym działającym na terenie powiatu opatowskiego i sposobu jej rozliczania.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXI11.71.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
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Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz 
Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie przekazania wniosku w przedmiocie działalności Szpitala im. Św. Leona Sp. z o.o. 
z siedzibą w Opatowie według właściwości.
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przekazania wniosku w przedmiocie działalności Szpitala im. Św. Leona Sp. z o.o. 
z siedzibą w Opatowie według właściwości.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXI11.72.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (14) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Agnieszka Łuba-Mendyk.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

e) w sprawie przekazania skargi na działalność Zespołu Szkół w Ożarowie im. Marii Skłodowskiej- 
Curie według właściwości.
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przekazania skargi na działalność Zespołu Szkół w Ożarowie im. Marii Skłodowskiej- 
Curie według właściwości.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXIII.73.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (14) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Agnieszka Łuba-Mendyk.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

f) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Powiat Opatowski nieruchomości 
położonej we Włostowie.
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Powiat Opatowski nieruchomości 
położonej we Włostowie.

Protokół Nr LXXXIII.2O23 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 27 września 2023 r. Str.5



OR-II.0002.83.2023

O głos poprosił pan radny Jacek Dwojak, który powiedział, że nie wie , czy jest to własność 
prywatna, czy Skarbu Państwa. Ponadto w dniu dzisiejszym z rana wybrał się do Włostowa. 
Obejrzał rozpoczętą inwestycję, tam gdzie stoi komin, prace trwają. Obejrzał również teren 
po drugiej stronie, ale tam jest wszystko zakrzaczone. Dodał, że nie wie gdzie są te grunty i 
czy tam coś stoi. Pan radny stwierdził, że nie wie czyj to pomysł, aby zakupić te grunty. 
Nadmienił, że do 2050 roku prognoza jest taka, że w powiecie opatowskim będzie niespełna 
40 tys. osób. Dziś młodzież bazuje w Internecie, kto czyta książki, kto przychodzi do biblioteki 
wypożyczać książki? Za 20 lat obecna młodzież będzie miała 50 lat, więc żyjmy 
teraźniejszością i róbmy to, co jest faktycznie dla ludzi skoro społeczeństwo nas wybrało - 
mówił pan radny J. Dwojak. Kontynuując wypowiedź oznajmił, że kiedy pan radny Bogusław 
Włodarczyk był starostą miał marzenie, aby stawiać bloki na terenie Włostowa. Dlatego 
uważa, że jeśli rada chce kogoś uhonorować za to, że tam działał, a do tej pory nikt się tym 
nie zajmował to pamiątki są różne. Piłsudski, Stanisławska, Gąbrowicz - gdzie chciałby, aby 
np. powstał obelisk, ale bez wykupu gruntów. Gruntem niech się zajmie państwo, albo 
włodarz, na którego terenie te grunty się znajdują, a nie starostwo. Ponadto radny 
powiedział, że przed budynkiem starostwa jest zajezdnia PKS i nie ma gdzie parkować. Są 
tereny obok starostwa, możne byłoby je kupić i stworzyć parking, który służyłby 
społeczeństwu teraz. Przyszłość sama wykaże, co jest pilniejsze, a obecnie pilniejsze jest to 
co niż wydawanie pieniędzy na zabytki. Następnie pan radny J. Dwojak podał przykłady dot. 
życiorysu W. Gąbrowicza mówiąc, że to należałoby upamiętnić, a nie wydawać pieniądze na 
to, co nikomu nie będzie służyło. Jeśli radni przegłosują to, aby nabyć te grunty, to uznaje to 
jako marnotrawienie pieniędzy, a społeczeństwo niech to oceni.

O głos poprosił pan radny Tomasz Świątek, który powiedział, że na ostatniej komisji otrzymał 
pewne wyjaśnienia od pani Wicestarosty, ale zaczęła go nurtować ta inwestycja w związku 
z tym ma dwa pytania: skąd wyszła ta inicjatywa, czy to był nasz pomysł zarządu powiatu, czy 
rodziny, która jest oficjalnym właścicielem tych gruntów? Czy Gmina Lipnik nie interesowała 
się zakupem tych gruntów i dlaczego tam nie było tej inicjatywy? Przekazujemy na zakup 
środki finansowe, choć w stosunku do powierzchni gruntów może nie są one aż tak wysokie 
to jednak bardzo dużo trzeba będzie włożyć w odbudowę i utrzymanie.

Następnie o głos poprosiła pani radna Aneta Bławat, która powiedziała, że w ww. zakresie 
ma całkiem odmienne zdanie niż pan radny J. Dwojak. Uważa, że jeżeli jest tylko taka 
możliwość i są na to fundusze nie zadłużając powiatu, to powinno się nabywać takie 
nieruchomości i patrzeć przyszłościowo na rozwój powiatu. Nie należy zatrzymywać się tylko 
na tym co jest tu i teraz, tylko myśleć o pokoleniach, które tu wychowujemy. Chce, aby powiat 
się promował i turystycznie rozwijał i jej zdaniem zakup tej nieruchomości przyczyni się do 
rozwoju powiatu. Nadmieniła również, że zakup tej nieruchomości spowoduje, że będzie 
można wnioskować o środki zewnętrzne, gdzie wkładu własnego będzie stosunkowo 
niewiele. Pani radna podała przykład miejsca, w którym obecnie odbywa się sesja tj. budynek 
Powiatowego Centrum Kultury, który rozsławia nasz Opatów, a w przypadku Włostowa też 
nasz powiat i dlatego popiera tą inicjatywę. Ponadto wierzy w to, że ten zarząd, czy kolejny 
będzie szedł w tym kierunku, że ten szlak turystyczny, który m.in. prowadzi do Sandomierza, 
również Opatów będzie jeszcze bardziej odwiedzany przez turystów. Ponadto dodała, że jej 
zdaniem należy zakupić tę nieruchomość, gdyż jest to okazja, gdzie można pozyskać duże 
środki zewnętrzne i doprowadzić te tereny do świetności.
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Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Alicji Frejlich, która powiedziała, 
że zakup tych nieruchomości przyczyni się do atrakcyjności powiatu. Po rewitalizacji tych 
terenów będą z pewnością przyjeżdżać wycieczki szkolne i nie tylko, będzie można 
sprzedawać pamiątki, czy punkty gastronomiczne. Historycznie jest to ważne miejsce i prosi, 
by tego nie zaprzepaścić. Dodała, że żyjemy w świecie cywilizowanym, szczycimy się, że 
należymy do cywilizacji zachodniej, a te kraje czczą takie miejsca. Ponadto wstęp do takich 
miejsc jest płatny, więc w przyszłości będą wpływały z tego tyłu również środki finansowe do 
powiatu. Wykup tego miejsca uchroni go przed całkowitym zniszczeniem, a więc należy dać 
możliwość ochrony dziedzictwa kulturowego naszego powiatu i ziemi świętokrzyskiej.

O głos ponownie poprosił pan radny Jacek Dwojak, który zapytał ile młodzieży wróciło? Nie 
pomogło 500+ ani 800+, bo nie wrócą. Gdyby powitały tam bloki to podpisałby się pod tym 
oby dwoma rękami. Ludzie pobrali kredyty, a wy chcecie turystykę? Obudźcie się. Dziś każdy 
młody żyje dniem dzisiejszym, jak nie ma dachu nad głową to będzie myślał o turystyce? — 
mówił radny J. Dwojak.

O głos poprosił również pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu, który 
uznał, iż radny J. Dwojak przesadził w swojej wypowiedzi. Ta inwestycja nie ma nic wspólnego 
z czytelnictwem, czy dachem nad głową i jest zaskoczony wypowiedzią przed mówcy. Ponadto 
uważa, że jest lepiej i raczej nikomu nie powinno brakować dachu nad głową. Ponadto 
sytuacja polityczna się zmieniła, możemy to kupić, możemy się rozwijać. Pan A. Rozszczypała 
podziękował pani radnej A. Bławat za bardzo rozsądny głos/wypowiedź, gdyż nie wydamy 
zbyt dużo pieniędzy, a możemy stworzyć ośrodek, który będzie służył ludziom. Ponadto uznał, 
iż pan radny zbyt emocjonalnie podszedł do tego tematu, projekt został zaopiniowany 
pozytywnie podczas posiedzenia komisji budżetu i sądzi, że raczej wszyscy oprócz osoby 
radnego J. Dwojaka są „za", co okaże się w głosowaniu.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Kazimierzowi Żółtkowi - członkowi 
Zarządu Powiatu, który podziękował koleżankom radnym A. Bławat i A. Frejlich, które poparły 
w swoich wypowiedziach projekt uchwały, nadto sam nie ma wątpliwości, iż zagłosuje „za", 
tak jak nie miała wątpliwości i głosował za utworzeniem Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie - jak to się rozwinęło, czy tak jak głosował również za przejęciem terenu po byłej 
cukrowni. Zakupiony został za niewielkie pieniądze odrolniony teren, w dobrym położeniu, 
pomysł został wysoko oceniony przez instytucje kwalifikujące do wydania dofinansowania, 
które otrzymaliśmy. Jako samorządowcy mamy być przede wszystkim odważni, nie możemy 
się oglądać na to, że może pan wójt z Lipnika sięgnie po ten teren - jesteśmy pierwsi i 
bierzemy nie oglądając się na nikogo. Obecnie płyną szerokim strumieniem pieniądze na 
zabytki, również na sakralne. Kraje zachodnie zawsze dbały o zabytki, o swoje dziedzictwo 
kulturowe. My byliśmy biedni dlatego pałac Karskich jest w takim stanie, ale dzisiaj 
samorządy powiatowe i gminne władają pięknie odrestaurowanymi pałacami. Więc zarzut, 
że to nie jest w gestii powiatu odrzucam. Jesteśmy bogaci jako samorząd, dlatego weźmiemy 
ten Włostów - zakończył wypowiedź pan radny Kazimierz Żółtek.

Pani Przewodnicząca poprosiła, aby radni nie oceniali swoich wypowiedzi, szanujmy każde 
stanowisko. Kontynuując obrady udzieliła głosu panu radnemu Jackowi Dwojakowi.
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Głos zabrał pan radny J. Dwojak mówiąc, iż szanuje każde stanowisko, a radny A. Rozszczypała 
go nie zrozumiał. Powtórzył, iż powiedział, że młodzi ludzie pobrali kredyty, chciałby, aby 
stawiać bloki, by nie brali kredytów, by z tego korzystali. Dlatego zakupmy te grunty na cele, 
które będą służyły dziś. Stwórzmy także szklak turystyczny, ale nie na 7 ha. Upamiętnijmy te 
osoby, że takie coś było porównując do np. Gąbrowicza.

O głos poprosił pan Starosta, który udzielając odpowiedzi na pytania zadane przez pana 
radnego Tomasz Świątka poinformował, że ten majątek obecnie należy do rodziny Państwa 
Karskich i został im zwrócony kilka lat temu. Obecnie trwają od kilkunastu miesięcy 
negocjacje Prokuratorii Generalnej i Skarbu Państwa o odszkodowanie dla tej rodziny. 
W trakcie tych negocjacji pojawiła się koncepcja wypłaty odszkodowania wraz z odkupem.

O glos poprosił także pani Wicestarosta Małgorzata Jalowska, która podziękowała radnym za 
dyskusję, która się wywiązała w temacie tej działki. Nie ma lepszej inwestycji niż 
w nieruchomości. Dodała, że położenie jest również w atrakcyjnej okolicy, blisko obwodnicy 
i drogi S-74. Wskazała, że nadarza się po raz kolejny okazja wykupu nieruchomości za nieduże 
pieniądze. Potrzeba rozwoju turystyki jest zasadna, tym bardziej, że działania są przez powiat 
kontynuowane. Za poprzedniej kadencji powstało Powiatowe Centrum Kultury i teraz mamy 
możliwość jego rozwoju i dziedzictwa kulturowego. Zakup tych 7,350 ha gruntu w gminie 
Lipnik plus ruina, która jest możliwa do odbudowania, bo takie jest zdanie fachowców, na 
pewno może powiększyć nasze zasoby i nasz majątek w przyszłości. Oczywiście kadencja się 
kończy, więc damy szansę kolejnemu zarządowi i radzie, aby zrobili z tego użytek - mówiła 
pani Wicestarosta. Nadmieniła, iż jej zdaniem w dzisiejszych w czasach jest to duża okazja, 
gdyż ceny nieruchomości są bardzo wysokie.

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Powiat Opatowski 
nieruchomości położonej we Włostowie.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXIII.74.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (14) Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara Kasińska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
PRZECIW(l) Jacek Dwojak.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad.7. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z przeprowadzonej analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu w Opatowie za rok 2022.
Pani Przewodnicząca przedstawiła informację przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych przez radnych Rady Powiatu w Opatowie za rok 2022.
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Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania.

O głos poprosił pan radny Jacek Dwojak, który powiedział, że w dniu wczorajszym prawdopodobnie 
wszyscy dostali emaila od mieszkańca powiatu odnośnie oświadczenia i dochodu pana Starosty. 
Zapytał, czy pani Przewodnicząca czytała email z dnia wczorajszego i czy złożony został przez niego 
PIT-11.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że nie czytała emaila, nie mniej jednak analizy oświadczenia 
majątkowego Starosty dokonuje Wojewoda Świętokrzyski, a nie Przewodniczący Rady Powiatu.

Wywiązała się dyskusja w wyniku której pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Staroście 
Opatowskiemu Tomaszowi Stankowi, który powiedział, iż rozumie, że jest to celowa zaczepka w jego 
kierunku. Wskazał, że ta sprawa była wyjaśniona, była zgłoszona przez pana, który uporczywie nas 
nęka do CBA i sprawy zostały umorzone. Teraz ten pan, który tą informację składa ma sprawę 
przeciwko temu panu o wystawienie tego dokumentu. Myśli, że finał tego będzie w przyszłym miesiącu 
i wtedy będzie można podjąć dalsze kroki.

O głos poprosiła pani radna Aneta Bławat, która powiedziała, iż uważa, że radni po raz kolejny nie 
powinni dyskutować na temat jakiś doniesień, a nie na postawie faktów. Wówczas jeśli wystąpią 
nieprawidłowości będzie można podyskutować na temat wszystkich oświadczeń nie tylko nt. tego 
które zostało przesłane.

Pani Przewodnicząca potwierdziła, że tak to będzie wyglądać.
Następnie wobec braku dalszych zapytań pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który powiedziała, że wniosek pani radnej Barbary Kasińskiej i radnej Anety Bławat 
uważa za zasadny. Wyjaśnił, iż była przeprowadzona reorganizacja tego wydziału i ponieważ Wydział 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska potrzebował geologa, a pani która ówcześnie pracowała w wydziale 
oświaty posiada takie wykształcenie, została przesunięta do wydziału rolnictwa. Dodał, iż jest 
faktycznie dużo projektów, postara się zabezpieczyć środki i sądzi, że wniosek dot. wydziału oświaty 
zostanie rozpatrzony pozytywnie.

O zabranie głosu poprosiła pani radna Aneta Bławat, która zwracając się do pracowników biura rady 
i radnych powiatu poprosiła o wsparcie finansowe dla dzieci zmarłej pani (osierociła 9 dzieci), która 
była kiedyś mieszkanką naszego powiatu. Poprosiła, aby pracownicy biura rady przesłali link do zrzutki, 
która została zorganizowana na ten cel.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.
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Ad. 9. Zakończenie obrad LXXXIII sesji Rady Powiatu.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że porządek obrad został zrealizowany, po 
czym wypowiedziała formułę-„zamykam obrady LXXXIII sesji Rady Powiatu w Opatowie".
Na tym sesj£ zakończono.

Protokołd^ąj 
Ju^na Zdyb
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